
Evaluering af tvungen renholdelsesordning for Kræmmergade i Varde

Den 7. juni 2013.

Dagsorden:

1. Hvordan fungerer ordningen i dag
2. Har der været nogle klager 
3. Hvordan er forholdet mellem pris og reelle udgifter
4. Er der forskel på renholdelsesniveauet i Kræmmergade og i Vestergade i dag
5. Eventuelt

Deltagere:

Bjarne Fly
Ellen Margrethe Hansen
Hans Christian Bak
Marlene Plet
Hanne Bech Astrup

1. Ordningen fungerer fint i dag.
Der foretages daglig renholdelse (alle ugens 7 dage).
Rengøringen foretages tidligt om morgenen, hvor der er god plads.

2. Administrationen har ikke modtaget klager over renholdelsen i Kræmmergade.
Driften har fået en mundtlig henvendelse fra Ludvig Bechgaard om at der generelt 
ikke er rent i byen. Driften har efterfølgende foretaget en besigtigelse sammen med 
daværende formand for Varde handelsstandsforening Jan Hauge Hansen, hvorunder 
Jan Hauge Hansen udtrykte tilfredshed med rengøringen i Kræmmergade og de øvrige 
steder i byen hvor driften står for renholdelsen.

3. Driften skønner at forholdet mellem den opkrævede betaling og de reelle udgifter til 
renholdelsen passer i dag. Forholdet mellem udgifter til ordningen og betalingen 
herfor kontrolleres.
Betalingen skal pristalsreguleres hvert år for at dette fortsat kan balancere.

4. Renholdelsen i Vestergade foretages i dag af Ludvig Bechsgaard efter en privat aftale.
Renholdelsesniveauet i dag svarer til renholdelsesniveauet i Kræmmergade, men der 
er problemer med tømningen af skraldespandene i Vestergade – de er meget små og 
bliver hurtigt overfyldte – skraldespandene tømmes i dag af grundejerne.

5. Der er flere ”forhindringer” i Vestergade i form af bænke m.v. som gør at en 
fejemaskine måske ikke kan anvendes til rengøringen mellem bænkene og husene på 
hele strækningen.



Driften vil se på hvad dette vil betyde for prisen for en eventuel udvidelse af 
renholdelsesaftalen.

Hvis man beslutter at man vil inddrage flere gader i den tvungne renholdelsesordning 
bør man foruden Vestergade også tage Torvegade med (på strækningen fra Slotsgade 
til Torvet) så hele centrum er dækket.
Der er i dag ofte problemer med manglende renholdelse på denne strækning, specielt i 
weekenderne.
Tømningen af skraldespandene i Vestergade skal tænkes ind i ordningen (de 
eksisterende små skraldespande tømmes i dag af grundejerne – de er ofte overfyldte 
fordi de tømmes for sjældent).
Hvis kommunen skal stå for tømningen fremover bør de små skraldespande fjernes og 
erstattes af nogle større i stil med dem i Kræmmergade – disse forhold bør drøftes med 
Handelsstandsforeningen inden der træffes beslutning.
Driften vil komme med en pris på hvad vil koste hvis de skal renholde Vestergade og 
Torvegade sammen med Kræmmergade.
Inden sagen forelægges udvalget bør grundejerne i Kræmmergade og Varde 
Handelsstandsforening spørges om hvordan de mener ordningen har kørt indtil nu.

Hanne Bech Astrup
Team Teknik


